
 

 

Protokół Nr XXV/2016 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 29 listopada 2016r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
25 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XXV Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny – radny Zbigniew Czyleko. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy 

Marta Chłopek oraz 12 innych zaproszonych osób, według listy obecności stanowiącej 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
05

 otworzył XXV Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 23 i 24 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i 

gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §24 pkt 4 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Informacja Kierownika GOPS w Wierzchowie z zakresu udzielanych świadczeń ze 

szczególnym uwzględnieniem programu Rodzina 500 Plus. 



9. Zapoznanie się z wnioskiem o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wierzchowo na 2017 

rok. 

10. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków – druk nr 139; 

b. w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/117/2016 Rady Gminy Wierzchowo z dnia 

30 czerwca 2016 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz 

stawki za pojemnik o określonej pojemności – druk nr 140; 

c. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Wierzchowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2017 – druk nr 141; 

d. w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Wierzchowo 

na lata 2017 – 2020 z perspektywa na lata 2021 - 2024 – druk nr 142; 

e. w sprawie likwidacji w celu przekształcenia samorządowego zakładu 

budżetowego – Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie  

w jednostkę budżetową – Gminy Zakład Gospodarki Komunalnej w 

Wierzchowie oraz nadania jej statutu – druk nr 143; 

f. w sprawie ustalenia stawek opłat za opróżnianie zbiorników bezodpływowych  

i transport nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości na terenie 

Gminy Wierzchowo – druk nr 144; 

g. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2016 rok – druk nr 145; 

h. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na 

lata 2016-2029 – druk nr 146. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie po wysłaniu zawiadomień o zwołaniu sesji 

w ustawowym terminie, tj. 7 dni przed terminem obrad sesji wpłynął wniosek Wójta Gminy o 

wprowadzenie pod obrady sesji Rady Gminy Wierzchowo w dniu 29 listopada 2016r. 

projektu uchwały: 

- w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/114/2016 Rady Gminy Wierzchowo z dnia 30 czerwca 

2016 roku w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości – druk nr 147. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, kto jest za przyjęciem 

powyższego wniosku? 

Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się”) w głosowaniu jawnym wniosek przyjęła. 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród 

Radnych lub Sekretarz Gminy chciałby jeszcze wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w 

wyżej wymienionym porządku obrad o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności 

samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Sekretarz nie zgłosili na sesji zmian do porządku obrad. 

 



Po przyjęciu zmiany porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Informacja Kierownika GOPS w Wierzchowie z zakresu udzielanych świadczeń ze 

szczególnym uwzględnieniem programu Rodzina 500 Plus. 

9. Zapoznanie się z wnioskiem o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wierzchowo na 2017 

rok. 

10. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków – druk nr 139; 

b. w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/117/2016 Rady Gminy Wierzchowo z dnia 

30 czerwca 2016 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz 

stawki za pojemnik o określonej pojemności – druk nr 140; 

c. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Wierzchowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2017 – druk nr 141; 

d. w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Wierzchowo 

na lata 2017 – 2020 z perspektywa na lata 2021 - 2024 – druk nr 142; 

e. w sprawie likwidacji w celu przekształcenia samorządowego zakładu 

budżetowego – Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie  

w jednostkę budżetową – Gminy Zakład Gospodarki Komunalnej w 

Wierzchowie oraz nadania jej statutu – druk nr 143; 

f. w sprawie ustalenia stawek opłat za opróżnianie zbiorników bezodpływowych  

i transport nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości na terenie 

Gminy Wierzchowo – druk nr 144; 

g. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2016 rok – druk nr 145; 

h. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na 

lata 2016-2029 – druk nr 146; 

i. w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/114/2016 Rady Gminy Wierzchowo z dnia 

30 czerwca 2016 roku w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości – druk nr 147. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 



Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XXIV Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 27 października 2016 

roku został wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła 

żadna uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 

protokołu uregulowana została w §43 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie 

wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał 

przygotowany protokół za sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XXIV sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXIV 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, którą radni otrzymali w 

terminie wcześniejszym stanowi załącznik nr 3 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda, informując, iż Komisja 

Rewizyjna odbyła wspólne posiedzenie z Komisją Rolnictwa. 

Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej i Komisji Rolnictwa stanowi 

załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 10/2016 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 10/2016 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie międzysesyjnym, 

radny Ryszard Borowicz złożył interpelację o następującej treści: 

 



Na prośbę części mieszkańców sołectwa Wielboki, Świerczyna, Otrzep, Sośnica i Będlino, 

bardzo proszę o bieżący remont drogi i poboczy drogi powiatowej na odcinku od wsi 

Wierzchowo przez Będlino do Sośnicy. 

Droga na tym odcinku jest w bardzo złym stanie, co utrudnia poruszanie się po niej, jazda 

zagraża bezpieczeństwu i naraża pojazdy na uszkodzenia. Jest bardzo uczęszczana, bowiem 

jeździmy nią do siedziby gminy, do Starostwa, lekarzy, szkół i do miasta na zakupy oraz do 

pracy. Służy około 1600 mieszkańcom. Bardzo wielu mieszkańców gminy jeździ tą drogą do 

Wałcza i dalej na teren całej Polski. 

Jeżeli obecnie ta droga nie może być przebudowana, to proszę o wykonanie bieżącej naprawy 

w trybie pilnym. 

 

Na sesji radny Ryszard Borowicz zgłosił pisemny wniosek o następującej treści: 

 

Likwidowana fizycznie kolejowa linia 416 Wałcz Raduń – Wierzchowo Pomorskie na terenie 

Gminy Wierzchowo przecina drogi asfaltowe w trzech miejscach: 

1. w km. 24,676 w miejscowości Świerczyna skrzyżowanie z drogą powiatową nr 2008Z, 

2. w km. 32,642 w miejscowości Będlino skrzyżowanie z drogą powiatową nr 1994Z, 

3. w km. 28 w miejscowości Sośnica skrzyżowanie z drogą wojewódzką Nr 177. 

Wnioskujemy o likwidację torowisk w/w przejazdów, zdjęcie płyt CBP, położenie w to miejsce 

nawierzchni asfaltowej oraz usunięcie z tych skrzyżowań znaków drogowych związanych z 

przejazdem kolejowym. Uważamy, że skoro linia kolejowa przestaje istnieć, to z dróg powinny 

zniknąć też związane z nią utrudnienia na drogach publicznych. 

Z wnioskiem należy wystąpić do: 

1. PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. 

Zakład Linii Kolejowych w Szczecinie 

Dział Nawierzchni i Obiektów Inżynieryjnych w Szczecinie 

2. Zachodniopomorski Zarząd Dróg Wojewódzkich w Koszalinie 

3. Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim 

 

Poprosił by Rada Gminy powyższy wniosek przyjęła w głosowaniu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz stwierdził, że wniosek jest zasadny i 

poinformował, że do powyższego wniosku Rada Gminy powróci w punkcie 13 porządku 

obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

Ad. 7 

 

W punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” radny Ryszard Borowicz jako 

mieszkaniec miejscowości Sośnica podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do 

organizacji uroczystości Święta Niepodległości w Sośnicy, szczególnie Marcie Łapińskiej – 

Dyrektorowi Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie. Podziękował 

wszystkim, którzy wzięli udział w tej uroczystości. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 



Ad. 8 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie Piotr Paszkiewicz złożył 

pisemną informację z zakresu udzielanych świadczeń ze szczególnym uwzględnieniem 

realizacji programu Rodzina 500 Plus w Gminie Wierzchowo za okres od 1 kwietnia 2016r. 

do 31października 2016r. – informacja pisemna stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

Zapytania radnych w sprawie złożonej informacji dotyczyły przede wszystkim świadczeń 

wychowawczych (Rodzina 500 Plus) oraz świadczenia tzw. dodatku do internatu, który nie 

może być realizowany z programu Rodzina 500 Plus. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 

porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 11
07

 – 11
22

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

14 radnych i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poprosił Dyrektora Gminnego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie o zapoznanie zebranych z wnioskiem  

o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Wierzchowo na 2017 rok. 

Dyrektor przedstawiając wniosek poinformował, że w związku z tym, że Rząd wycofał się z 

podwyżek opłat za pobór wód w 2017 roku i tym samym utrzymał obowiązujące w bieżącym 

roku stawki za wodę dla przedsiębiorców i konsumentów, w dniu 14 listopada 2016r. złożył 

korektę do przedłożonego w dniu 17 października 2016r.  wniosku, który zawierał planowaną 

przez Rząd podwyżkę opłat. Korekta wynika również z wyeliminowania III grupy taryfowej 

na oczyszczanie ścieków, zmiany struktury organizacyjnej zakładu oraz zmiany ilości 

planowanych metrów sześciennych ścieków oczyszczonych dla I grupy taryfowej. 

Ponadto Dyrektor poinformował, że ceny i stawki opłat zawarte w taryfach określono na 

podstawie niezbędnych przychodów dla prowadzenia działalności w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wierzchowo. 

 

Przedstawił wysokość cen i stawek opłat za dostarczoną wodę i odprowadzanie ścieków: 

 

Taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę w okresie od dnia 01.01.2017r. do dnia 

31.12.2017r.: 

 

1. Grupa I - gospodarstwa domowe i pozostali odbiorcy: 

cena za dostarczoną wodę (zł/m3) - 3,47 (wielkość ceny z podatkiem VAT), 

2. Grupa II - przedsiębiorstwa wykorzystujące wodę do produkcji: 

cena za dostarczoną wodę (zł/m3) - 4,36 (wielkość ceny z podatkiem VAT). 

 

Taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od dnia 01.01.2017 r. do 

31.12.2017 r.: 

 

1. Grupa I - gospodarstwa domowe i pozostali odbiorcy, dla których ścieki są 

doprowadzane do oczyszczalni za pomocą kanalizacji ściekowej: 

cena za odebrane ścieki (zł/m3) - 6,31 (wielkość ceny z podatkiem VAT) 



1. Grupa II - przedsiębiorstwa wykorzystujące wodę do produkcji: 

Cena za odebrane ścieki (zł/m3) - 6,34 (wielkość ceny z podatkiem VAT). 

 

W dyskusji radni Maciej Słomka i Józef Janicki stwierdzili, że ogólnie wzrost taryf za wodę i 

ścieki w przyszłym roku jest zbyt wysoki, jest duża różnica, jeśli chodzi o stawki opłat za 

nieczystości ciekłe na terenie skanalizowanym i nieskanalizowanym, mieszkańcy 

miejscowości nieskanalizowanych ponoszą ogromne koszty.  

 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że mamy do czynienia z dwoma różnymi usługami: z 

przewozem nieczystości ciekłych transportem asenizacyjnym i odprowadzaniem nieczystości 

kanalizacją ściekową. To są dwie różne usługi, na które składają się różne ceny. Dyrektor 

GZGK kalkulując koszt jednej i drugiej usługi musiał uwzględnić realne koszty wywozu i taki 

jest realny koszt wywozu nieczystości płynnych transportem asenizacyjnym, jest droższy niż 

koszt ścieków doprowadzonych o oczyszczalni za pomocą kanalizacji ściekowej. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął dyskusję i punkt 9 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXV/138/2016 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków – która stanowi 

załącznik nr 8 do nin. protokołu, 

 

2) Radna Genowefa Rosochowata zgłosiła formalny wniosek do projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały Nr XXI/117/2016 z dnia 30 czerwca 2016 r. w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik o określonej pojemności,  

o obniżenie o 1,00 zł, tj. z 19,00 zł na 18,00 zł stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi od każdego mieszkańca zamieszkującego daną 

nieruchomość, jeżeli odpady nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny. Radna 

uzasadniła swój wniosek tym, że podwyżka stawek opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi spowodowana jest nieściągalnością zaległości od dłużników, 

którzy nie płacą za odebrane śmieci. Radna uznała, że jest to niesprawiedliwe w 

stosunku do mieszkańców, którzy wywiązując się z tego obowiązku, są „karani” za 

tych, co nie płacą. 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński wyjaśnił, że podwyżka stawki opłaty za odpady, 

które nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny ma zmotywować tych 

mieszkańców, którzy nie segregują odpadów. 

 

Powyższy wniosek Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał pod 

głosowanie: 

„za” przyjęciem wniosku głosowało - 3 radnych, „przeciw” głosowało – 6 radnych, 

„wstrzymało się” od głosu – 5 radnych. 

Wniosek nie został przez Radę Gminy przyjęty. 



 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 9 głosami 

„za” przy 2 głosach „przeciwnych” i 3 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

Nr XXV/139/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/117/2016 z dnia 30 czerwca 

2016 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik o 

określonej pojemności – która stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu, 

 

3) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXV/140/2016 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Wierzchowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na rok 2017 – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu, 

 

4) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXV/141/2016 w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska 

dla Gminy Wierzchowo na lata 2017 – 2020 z perspektywą na lata 2021 - 2024 – 

która stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu, 

 

5) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 8 głosami 

„za” przy 2 głosach „przeciwnych” i 4 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

Nr XXV/142/2016 w sprawie likwidacji w celu przekształcenia samorządowego 

zakładu budżetowego – Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w 

Wierzchowie w jednostkę budżetową – Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej 

w Wierzchowie oraz nadania jej statutu – która stanowi załącznik nr 12 do nin. 

protokołu, 

 

6) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 9 głosami 

„za” przy 2 głosach „przeciwnych” i 3 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

Nr XXV/143/2016 w sprawie ustalenia stawek opłat za opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych  i transport nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości 

na terenie Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu, 

 

7) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXV/144/2016 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

2016 rok – która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu, 

 

8) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XXV/145/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wierzchowo na lata 2016-2029 – która stanowi załącznik nr 15 do nin. 

protokołu, 

 

9) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXV/146/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/114/2016 Rady 

Gminy Wierzchowo z dnia 30 czerwca 2016r. w sprawie wzoru deklaracji o 



wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właściciela nieruchomości – która stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz  zamknął punkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 11. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w ostatnim czasie nie 

wpłynęły żadne odpowiedzi na interpelacje. 

Odpowiedź na interpelację radnego Ryszarda Borowicza, złożoną w okresie międzysesyjnym, 

zostanie udzielona pisemnie. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 11 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 12. 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz na podstawie art. 24 ust. 12 ustawy z 

dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2016r. poz. 446 z późn. zm.) 

przedłożył Radzie Gminy informację: 

1. z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych, złożonych przez Radnych Rady Gminy 

Wierzchowo, 

2. z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych, złożonych Wójtowi Gminy 

Wierzchowo na podstawie art. 24h ust. 3 pkt 3 ustawy o samorządzie gminnym. 

 

Wymienione informacje stanowią odpowiednio załącznik nr 17 i załącznik nr 18 do nin. 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz powrócił do sprawy wniosku 

złożonego przez radnego Ryszarda Borowicza w punkcie 6 porządku obrad sesji. Odczytał 

treść wniosku: 

Likwidowana fizycznie kolejowa linia 416 Wałcz Raduń – Wierzchowo Pomorskie na terenie 

Gminy Wierzchowo przecina drogi asfaltowe w trzech miejscach: 

1. w km. 24,676 w miejscowości Świerczyna skrzyżowanie z drogą powiatową nr 2008Z, 

2. w km. 32,642 w miejscowości Będlino skrzyżowanie z drogą powiatową nr 1994Z, 

3. w km. 28 w miejscowości Sośnica skrzyżowanie z drogą wojewódzką Nr 177. 

Wnioskujemy o likwidację torowisk w/w przejazdów, zdjęcie płyt CBP, położenie w to miejsce 

nawierzchni asfaltowej oraz usunięcie z tych skrzyżowań znaków drogowych związanych z 

przejazdem kolejowym. Uważamy, że skoro linia kolejowa przestaje istnieć, to z dróg powinny 

zniknąć też związane z nią utrudnienia na drogach publicznych. 

 

Radny Ryszard Borowicz poprosił by Rada Gminy powyższy wniosek przyjęła w głosowaniu 

i w celu realizacji wniosku wystąpiła do: 

1. PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. 

Zakład Linii Kolejowych w Szczecinie 

Dział Nawierzchni i Obiektów Inżynieryjnych w Szczecinie 

2. Zachodniopomorski Zarząd Dróg Wojewódzkich w Koszalinie 

3. Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim 

 



Przewodniczący Rady Gminy poddał wniosek pod głosowanie: 

„za” przyjęciem wniosku głosowało – 14 radnych, „przeciw”- 0, „wstrzymało się” – 0. 

Rada Gminy wniosek przyjęła. 

 

W związku z tym, że w miesiącu grudniu bieżącego roku sesja Rady Gminy odbędzie się po 

Świętach Bożego Narodzenia, Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkieiwcz złożył 

wszystkim życzenia świąteczne. 

Zamknął pkt 12 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 13. 

 

Ad. 13 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 12
25

 zamknął obrady XXV sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

        Przewodniczący Rady 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

 

…………………… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji. 


